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NOTULEN van de openbare vergadering van de commissie Ruimte & Economie 

gehouden op maandag 6 maart 2017, aanvang 19.30 uur, in de raadszaal 
van het gemeentehuis, Raadhuisplein 1, Tubbergen. 

Aanwezig: Voorzitter: mevrouw H.M.N. Berning-Everlo 
Griffier: A.W.M. Staarink 
Leden:, H.A.M. Plegt, A.H.M. Eidhof, A.B.E.G. Kemperink, U.M.T. Bekhuis, 
R.J.G. Booijink, W.J.G. Weerink, H.J. Stevelink, S.W.H. Droste, B.G.M. Olde 
Hampsink, B. Harmelink, A.G.E. Busscher, H. Wessels, W.J.J. Oude Voshaar. 
 

Op uitnodiging van 
de commissie  

Wethouders: E. Volmerink en R de Witte (tot agendapunt 6) 
Burgemeester W.A.M. Haverkamp-Wenker 
 

Afwezig m.k.g:    P.H.G.M. Hannink 
Afwezig z.k.g.: M.M.T. de Boer, G.M.J. Groothuis 
 
 

 
1. Opening en vaststelling agenda  

 De voorzitter opent de vergadering van de commissie Ruimte & Economie om 19.30 uur en heet 
alle aanwezigen van harte welkom. 

 
2. 2. Vaststellen van:  

a. Verslag van de vergadering van 30 januari 2017 
De commissie stelt het verslag van 30 januari 2017 ongewijzigd vast. 
 

b. Actielijst.  
Aanleg fietspad Van Koersveldweg: ligt op schema, aldus wethouder Volmerink. 
Presentatie in cie. RE m.b.t. burgerbegroting ter bevordering van de burgerparticipatie voor 
de openbare ruimte: wethouder Volmerink: wordt besproken in het Presidium en komt dan 
terug in commissie. 
Commissie water Mander: wethouder Volmerink: er is contact geweest en er zijn afspraken 
gemaakt in relatie tot de zienswijzen die zijn ingediend bij de provincie met betrekking tot het 
zoekgebied; een raadsbrief hierover volgt. Kan van actielijst af. 
Bijdrage brandweerzorg en functioneren brandweer: Burgemeester Haverkamp: naar 
aanleiding van een motie is actie ondernomen; er is een reactie van de veiligheidsregio 
ontvangen. Zij nemen de zaak serieus en willen samen met de vrijwilligers kijken naar een 
oplossing (zoals gericht oproepen). De burgemeester neemt het signaal van de commissie 
serieus op en zal 3 april ook nog spreken met de brandweerlieden. Op actielijst laten staan. 
Kappen houtwal Veldweg: wethouder Volmerink: er is illegaal gerooid; er geldt een herplant 
plicht ter plekke. Een afschrift komt nog richting de commissie. Kan van de actielijst af. 

 
3. Mededelingen.  

Dhr. Hannink is met kennisgeving afwezig. Mevr. De Boer en dhr. Groothuis zonder kennisgeving 
afwezig. 

Dhr. Busscher vraagt of vaart gezet kan worden achter de aanpak van de geluidinstallatie, die 
ook nu weer gebreken vertoont. 

 

4. Rondvraag.  

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 

 
Ter informatie:  
5. Presentatie: Tubbergen Bruist en de Verdegaalhal door mevr. P Ankersmid (Noaberkracht). 

De sheets zijn bij dit verslag gevoegd. 
Naar aanleiding van de presentatie vraagt mevr. Kemperink wat er speelt bij Hotel Tubbergen. 
Mevr. Ankersmid antwoordt dat deze partij op zoek is naar aanvullende activiteiten om hun positie 
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te versterken. Wethouder de Witte vult aan dat zij zichzelf hebben gemeld; niet alleen voor hun 
eigen rol maar ook voor Tubbergen.  
Op de vraag van mevr. Kemperink antwoordt mevr. Ankersmid dat op de locatie De Eeshof de 
ontwikkeling Hof van Tubbergen én de activiteit “zorg” speelt. Ook geeft ze desgevraagd aan dat 
in het kader van de gesprekken met de zeven groepen inzake de sporthal er uiteraard verschillen 
waren, maar zeker ook overeenkomsten (geduid op het overzicht met kenmerken) en dat deze 
worden meegenomen in de uit te werken scenario’s. Dit geldt ook voor het vaak gehoorde 
“kleinschaligheid”. 
De vraag van dhr. Busscher of, omdat het hier gaat om twee grote plannen, ook gesproken is met 
stakeholders van buiten de kern Tubbergen en dus naar Tubbergen in relatie tot de omgeving 
wordt gekeken, wordt door mevr. Ankersmid bevestigend geantwoord. Ook geeft zij op zijn vraag 
aan dat er eerst één locatie met maatschappelijk vastgoed wordt vrij gespeeld en dat daarna 
bekeken wordt hoe deze weer in te vullen. 
Dhr. Olde Hampsink vraagt ook over de gemeentegrenzen heen, dus regio breed, te kijken.  Daar 
speelt van alles en daar kunnen voordelen uit gehaald worden voor dit project. Mevr. Ankersmid 
geeft aan dat met name in het vlekkenplan het niet alleen om de relatie tot de overige kerkdorpen 
gaat maar ook om de relatie tot Twente. Wethouder de Witte merkt op dat de provincie is 
aangesloten bij de groep denkers, waarna mevr. Ankersmid opmerkt dat het vlekkenplan iets 
extra’s is ten opzichte van het totale programma Tubbergen Bruist en dat de provincie dit 
grotendeels gaat financieren, waarmee het belang ervan door de provincie wordt onderschreven. 
Op de vraag van mevr. Bekhuis of het niet allemaal heel snel gaat, antwoordt wethouder de Witte 
dat naar balans zal worden gezocht tussen zorgvuldigheid, beheersbaarheid en snelheid; er zijn 
initiatieven, ondernemers en bewoners hebben belangen. Men wil ook snel. Wel met een balans 
in zorgvuldigheid en daadkracht. Er zijn veel gesprekken gevoerd. De juiste stappen moeten 
worden gezet; dit kun je maar één keer goed doen, aldus de wethouder.   
Dhr. Wessels merkt op dat het op papier al bruist. Hij mist nog de prijskaartjes en wacht die af. Hij 
geeft aan vóór tempo maken te zijn maar waarschuwt ervoor dat men zich er niet aan vertilt. Hij 
maakt zijn complimenten. 
Mevr. Kemperink constateert dat de wethouder blij is dat ondernemers zich melden, maar wijst op 
de aanwezige leegstand. 
Wethouder de Witte antwoordt dat de OHT in de kernwerkgroep zit en dat leegstand hiermee niet 
direct opgelost wordt; dat is een probleem van de ondernemer en de vastgoedeigenaar maar hij 
geeft aan dat met deze nieuwe ontwikkelingen geprobeerd wordt de aantrekkelijkheid van het 
centrum te versterken en dat een grote beweging kan leiden tot nieuwe goede initiatieven die 
kunnen leiden tot het tegen gaan van leegstand. Hij constateert dat de daadkracht van de 
ondernemers groot is en complimenteert de groep Tubbergen Bruist die hieraan trekt. 
Dhr. Busscher merkt op dat de afspraak destijds ook was om het samen met de ondernemers te 
doen en is blij dat de wethouder dit doet. 
Mevr. Kemperink geeft aan teleurgesteld te zijn te horen dat er maar één bewoner is gehoord. 
Wethouder de Witte antwoordt dat bewust is gekozen voor kleine comités en dat daar de rode lijn 
is uitgehaald. Bewust is gekozen om op een later moment opnieuw het gesprek aan te gaan. Dan 
zal breder worden ingestoken op de diverse uitgangspunten. Op het overzicht is reeds te zien dat 
er veel aandacht is voor ook de belangen van de omwonenden; de opdracht was brede 
participatie en dat gebeurt, aldus de wethouder. 

 
6. Presentatie: Plan van Aanpak Natura 2000, Engbertsdijksvenen, door de heer Back 

(kwartiermaker).  
De stukken van de presentatie zijn bij dit verslag gevoegd. 
Naar aanleiding van de presentatie vraagt dhr. Stevelink of bij de nulmeting de buizen zijn 
gemonitord en wanneer de nieuwe buizen in uitvoering komen. 
Dhr. Back antwoordt dat de bestaande peilbuizen zijn gemonitord en deze gegevens gebruikt 
zullen worden en dat het Waterschap over drie weken de nieuwe buizen gaat plaatsen en 
monitoren. 
Op de vraag van mevr. Kemperink of er overeenstemming kan komen, antwoordt dhr. Back dat 
die overeenstemming er komt, anders hadden ze niet bij elkaar gezeten. Hij geeft aan dat er een 
kernteam is gevormd en dat het zaak is dat iedereen tijdig wordt geïnformeerd. 
Op een vraag van dhr. Oude Voshaar antwoordt dhr. Back dat het inderdaad een duur project is 
maar dat het geld al beschikbaar is gesteld door de provincie. 
Dhr. Back antwoordt op de vraag van dhr. Stevelink of de aanpak in dit gebied dezelfde is als bij 
Springendal/De Mosbeek, door op te merken dat er een behoorlijke opgave ligt, dat er 
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maatregelen getroffen moeten worden maar dat eerst zaken nog nader onderzocht moeten 
worden. 
Dhr. Busscher merkt op dat de belangen van partijen niet alleen heel verschillend zijn, maar ook 
heel groot en vraagt dan ook om een helder advies richting de Bestuurlijke Adviescommissie. 
Dhr. Back geeft aan dat het instandhoudingsdoel “Herstellend Hoogveen” is; dat is heel complex 
en de gevolgen voor omwonenden kunnen heel groot zijn. Dat moet goed in beeld worden 
gebracht. Het gaat om herstellend hoogveen en daarover is de gebiedsanalyse niet duidelijk 
geweest; hoeveel moet dat zijn, is bijvoorbeeld niet duidelijk. 
Op de vraag van dhr. Wessels wat de gevolgen voor inwoners van Tubbergen kunnen zijn, 
antwoordt dhr. Back dat boeren en burgers te maken kunnen krijgen met vernatting en dat het 
gaat om wat daarvan de consequenties kunnen zijn. 
Wethouder Volmerink geeft aan dat een consequentie wateroverlast kan zijn en is blij dat 
dorpsraden Geesteren en Langeveen en LTO in de stakeholdersgroep zitten. 
Dhr. Back legt uit dat als boeren die in de bufferzone zitten, weg moeten, gecompenseerd 
worden. Buiten dit gebied heb je recht op schadevergoeding; dit is nooit genoeg. Het is de vraag 
hoe hier mee om te gaan. 
Op de vraag van dhr. Droste naar de nulmetingen en de aanpassingen antwoordt dhr. Back dat 
de planfase 15 maanden betreft, dan moet ook het PIP klaar zijn; het is een complex vraagstuk. 
 

7. Informatie vanuit het college.  
Wethouder de Witte meldt dat sinds 2 weken geleden de Starterslening van start is gegaan, er 
inmiddels 4 aanvragen binnen zijn gekomen. Dat geeft volgens hem de urgentie en de behoefte 
ervan aan. 

 
Ter voorbereiding op de raadsvergadering:  
8. Vaststellen herziening bestemmingsplan Oldenzaalseweg 8 te Tubbergen.  
Dhr. Wessels vraagt wat de aanpassingen zijn die na de periode van ter visie legging nog zijn door 
gevoerd.  
Wethouder Volmerink antwoordt dat het waarschijnlijk om ondergeschikte aanpassingen gaat, maar 
zegt toe dat voorafgaand aan de raadsvergadering uitsluitsel zal worden gegeven. 
 
Toegevoegd aan verslag: 
Na de zienswijzeperiode (geen zienswijzen ingediend) is de verbeelding op ondergeschikte wijze 
aangepast: 

- De beide zijkanten van de bouwstrook langs de Oldenzaalseweg liepen niet parallel met de 
perceelgrens (van 3m tot meer dan 3 meter van de perceelgrens). Dit is aangepast zodat de 
gehele zijkant op de gebruikelijke 3 meter afstand zijn gesitueerd. 

- De voorzijde van de bouwstrook langs de Oldenzaalsestraat is aangepast zodat deze over 
een korte lengte naar achter verspringt. 

Dit is via de mail op 8 maart 2017 aan de commissieleden verstuurd.  
 
Zowel het CDA (dhr. Busscher), VVD/Gemeentebelangen (dhr. Plegt) als Dorpen Centraal (mevr. 
Kemperink) als PvdA (dhr. Wessels) zijn van mening dat het goed is dat de woningen er gaan komen. 

Alle fracties stemmen in om het stuk Vaststellen herziening bestemmingsplan 
Oldenzaalseweg 8 te Tubbergen te behandelen als bespreekstuk in de raadsvergadering 
van 20 maart 2017. 

 
9. Niet vaststellen bestemmingsplan Geesteren, Langeveenseweg 151.  

Dhr. Oude Voshaar constateert dat iedereen akkoord is, dus VVD/Gemeentebelangen ook 

Mevr. Kemperink meldt dat Dorpen Centraal akkoord, evenals PvdA aldus dhr. Wessels. 

Naar aanleiding van een vraag van dhr. Booijink antwoordt wethouder Volmerink dat initiatiefnemer 
nog een aantal rapporten moest aanleveren. Deze kwamen er niet en tijdens een bezoek ter plaatse 
gaf initiatiefnemer zelf aan te willen stoppen. Hij is volledig op de hoogte. 

Dhr. Busscher geeft aan dat ook het CDA akkoord is.   

Alle fracties stemmen in om het stuk Niet vaststellen bestemmingsplan Geesteren, 
Langeveenseweg 151 te behandelen als hamerstuk in de raadsvergadering van 20 maart 
2017. 
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10. Vaststellen Verordening kwaliteit vergunningverlening, toezicht en handhaving 
omgevingsrecht Tubbergen 2017. 

Mevr. Kemperink heeft de stukken gelezen en geeft aan dat het een lastige materie is, maar vertrouwt 
er op dat het goed is. 
Dhr. Wessels heeft dat vertrouwen ook, mede gezien de partijen als VNG die erbij betrokken zijn. 
Dhr. Plegt heeft dat gevoel ook maar vraagt nog naar het onderscheid tussen “basis” en “niet-basis”. 
Wethouder Volmerink legt uit dat de basistaken bij de RUD liggen en dat zijn de grote risico’s op 
gebied van milieu. De niet-basistaken liggen bij de afdeling WABO. Hier zit de zorgplicht op; bouwen, 
reclame etc. 
Ook dhr. Busscher geeft aan akkoord te gaan.  

Alle fracties stemmen in om het stuk Vaststellen Verordening kwaliteit 
vergunningverlening, toezicht en handhaving te behandelen als hamerstuk in de 
raadsvergadering van 20 maart 2017. 

 
11. Sluiting.  

De voorzitter dankt iedereen voor zijn of haar komst en sluit de vergadering om 21.00 uur 
 

 



Gebiedsontwikkeling  
in de kern van Tubbergen 
- 

‘Tubbergen Bruist’  
samen werken aan een  

toekomstbestendig en leefbare kern Tubbergen 
 



Inhoud 
 

- Toelichting kansenkaart Verdegaalhal 

 

- Stand van zaken Tubbergen Bruist 

 

- Behoefte vlekkenplan 

 

 

 



Kansenkaart Verdegaalhal 
 

 

 



Ontwikkelingsrichting  

 

Potentiële ontwikkellocaties 

- Verdegaalhal    

 

 

Potentiële ontwikkellocaties 

- Pand Gemeentehuis 

- Pand CHIEC  

- Pand Rabobank (indirect) 
   

 

Stand van 
zaken 



Stand van zaken 
Lopende projecten, o.a. 
 
- Nieuwe rol gemeentehuis 

- Scenario’s in mei 2017 voor besluitvorming 

- Herontwikkeling locatie Verdegaalhal 
- Scenario’s in juli 2017 voor besluitvorming 

- Samenwerking maatschappelijk vastgoed 
- Naar 1 uitvoeringsorganisatie, afstoten van minimaal 1 locatie 

- Groenplan 
- Concept groenplan gereed 

- Verlichte hardlooproute 
- Concept plan gereed 

 



Stand van zaken 
 

Onder motto ‘samen durven dromen’ zijn in de 
projecten ideeën / initiatieven uit de  

samenleving opgehaald  

die wenselijk / goed zijn voor Tubbergen  
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Bekende initiatieven,  
ontwikkelingen, oriënterende gesprekken 

• Maatschappelijk vastgoed Delle/Huve/Netwerk 
– Netwerk ‘vrijspelen’, Huve wellicht op termijn, Delle versterken 

• Gezondheidscentrum 
– Behoefte nog steeds aanwezig, beperktere omvang 

• Centralisatie zorginitiatieven, heroriëntatie 
– GGD, SWT, Algemeen Maatschappelijk Werk, De Klup  wellicht huisvestingsvraagstuk  

• Stichting Welzijn Tubbergen 
– Verplaatsen?  Nu in Verdegaalhal gevestigd.  

• Overige zorginitiatieven 
– centralisatie en nieuwvestiging 



Bekende initiatieven,  
ontwikkelingen, oriënterende gesprekken 

 

• Horeca/hotel/grand cafe 
– Initiatief voor hotel in combi met horeca/vergaderzalen 

- Initiatief voor realisatie van een grand-cafe 

- Initiatief voor realisatie van horeca icm groepsactiviteiten 

• Hof van Tubbergen / Eeshof 
– Fase 1: Cultuur/muziek/theater/ambacht Fase 2: verblijfsrecreatie 

• Heroriëntatie Bibliotheek 
– Eventuele verplaatsing? 

• Behoefte aan betaalbare huisvesting voor jongeren 

• Noodzakelijke schaalvergroting supermarkten (detailhandelsvisie) 
- (verplaatsing) supermarkt 

• Groenplan 
 



(potentiële)  
ontwikkel 

locaties 



 ‘We hebben veel 
ingrediënten,  

nu zorgen voor  
een goed gerecht’ 

Conclusie 



Conclusie 

• Veel initiatieven van verschillende  aard/functie 
• Verschillende (potentiële) ontwikkellocaties 
 
Leidt tot de vraag: 
- Wat doen we waar….. 

 
 

 
Wat is goed voor Tubbergen? 

Niet alleen met het oog op vandaag  
maar ook over 15 jaar…… 
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Vervolgstappen 

• Verdiepingsslag in initiatieven en locaties 
    Hoe concreet? 

• Wat heeft Tubbergen nodig? 
    Rekening houdend met de sociaal-economische ontwikkelingen 

• Wat zijn / waar zijn ‘cruciale’ schakels  
      En waar kunnen we (snel) beïnvloeden? 

• Vlekkenplan, geen blauwdruk 
 
 

 een stapje ‘erboven’ zetten  
….om vervolgens samen met initiatiefnemers  

een vliegende start te maken 



Aanpak vlekkenplan Tubbergen Bruist 

 



Planning Tubbergen Bruist 

- Vlekkenplan 
- 8 mei presentatie in raadscommissie 

- Nieuwe rol gemeentehuis 
- 8 mei behandeling concepten in raadscommissie, 22 mei besluitvorming 

- Herontwikkeling locatie Verdegaalhal 
- Scenario’s in juli 2017 voor besluitvorming 

- Samenwerking maatschappelijk vastgoed 
- Naar 1 uitvoeringsorganisatie, afstoten van minimaal 1 locatie, najaar 2017 

- Groenplan 
- Najaar 2017 gereed, afhankelijk van financiering 

 



Kansenkaart Verdegaalhallocatie
12 januari 2017



Opbouw kansenkaart

12 januari 2017

Gesprekken met Sleutel�guren

Bewoners Tubbergen

Direct omwonenden

Stakeholders

Ondernemers

Vrijdenkers

Ruimtelijke verkenning

Twee schaalniveau’s:
- Tubbergen en locatie

Eigendomssituatie

Functiekaart

Ontsluiting / Parkeren

Voor- Achterkanten

Overig

Tubbergen Bruist

Social Media

Banners



Gesprekken sleutelfiguren

• 14-tal gesprekken in 1 maand tijd

• Kennisgeving project en proces: Initiatieffase & Kansenkaart

• Onderscheid maken in wensen & eisen

• Twee schaalniveaus: Tubbergen & Verdegaalhallocatie 

• Analyse: vinden van de rode draad



Sleutelfiguren over Tubbergen

Centrumdorp van de gemeente
Dorps / Kleinschaligheid

Uitnodigend / Leefbaar
Betrokkenheid / Sterk verenigingsleven

 Sociaal / Hechte gemeenschap
Mooie natuur / hoogteverschillen

Rustig / Niet bruisend
Vriendelijk / ons kent ons 

Stug / Nuchter
Vergrijst / Ingedut / slapend / Weinig voorzie-

ningen voor de jeugd
Basiliek, oude raadhuis en Raadhuisplein 

als centrale locatie
Zelfvoorzienend / Nabijheid voorzieningen

Kleinbedrijf en eigen ondernemers
Tubbergen Bruist

Glasrijk / Glinstering
Voetbal
Import



Sleutelfiguren over de Verdegaalhallocatie



Centrale ligging aan de rand van het centrum

• Verbinden met het centrum door gebruik te 
maken van fijnmazig netwerk (steegjes);

• Overloopgebied centrum: functiemix;
• Publiekstrekker kan het centrum versterken. 

Sterke twijfel bij grote prijsvechter of extra 
supermarkt;

• Interessant voor een brede doelgroep;



Centrale ligging aan de rand van het centrum

• Groene en waardevolle omgeving van Tub-
bergen;

• Beperkte beleefbaarheid van het groen in het 
dorp;

• Terrein Wentrup als schakel? 



Verdegaalhallocatie: infra

• Omgeving met name gericht op parkeren;
• Sporthal neemt ong. 1/3 van ruimte in be-

slag;
• Duidelijke entrees tot plangebied.



Verdegaalhallocatie: groen

• Groene uitstraling behouden;
• Groene zoom om sporthal;
• Buffer naar direct omwonenden;
• Wentrup als tussenruimte.



Verdegaalhallocatie: functies

• Diverse randen;
• Duidelijke voorkanten functies;
• Tussen multifunctioneel naar monofunctio-

neel;
• Van voorzieningen naar wonen.



Kansenkaart Verdegaalhallocatie
Kansenkaart locatie Verdegaalhal - Tubbergen

05-01-2017

et centraal gelegen aadhuisplein  ge ankeerd door de 
Basiliek, vormt samen met de Grotestraat het kloppend hart 
van Tubbergen. De goed bereikbare Verdegaalhallocatie 
ligt dicht tegen dit hart aan. Deze strategische ligging 
biedt kansen om een divers en aanvullend programma te 
realiseren dat het hart versterkt.

Direct omwonenden

G
rotestraat

Van Langenstraat

Markt

Overloopgebied voor het centrum
van Tubbergen. Multifunctioneel 

programma, functiemix

Groene oase Wentrup 
meenemen

in planvorming om goede 
koppeling mogelijk te maken 

met centrum 

Overweeg herinrichting 
parkeerterrein om relatie met 
centrum (Raadhuisplein) en 
aangrenzende bebouwing te 

versterken.

Hechte afstemming 
met direct omwonenden!

Behoud groene randen 
plangebied

Behoud fijnmazigheid
centrum

Belangrijke entree tot 
plangebied

Belangrijke entree tot 
plangebied

Duidelijke voorkanten
 en adressering nieuwbouw

Kooikerstraat

Bebouwing
Priveterrein
Infrastructuur

Verklaring
De omgeving van Tubbergen kenmerkt zich door zijn 
groene kwaliteiten. Deze zijn echter in beperkte mate 
beleefbaar in Tubbergen zelf. De Verdegaalhallocatie 
biedt een kans om de groene uitstraling in Tubbergen 
te versterken door het plangebied te verbinden aan 
de goed toeganelijke en recreatieve hoofdas door 
Tubbergen. Uitgangspunten van het groenplan moeten als  
randvoorwaarden worden opgenomen voor de ontwikkeling 
van de Verdegaalhallocatie.

N



 

Gebiedsproces 

Engbertsdijksvenen 

6 maart 2017 Van vandaag naar overmorgen 



Aanpak  

1. Bilaterale gesprekken met alle betrokkenen 

2. Ontwikkeling van hoofdrichting over proces en 

inhoud 

3. Terugkoppeling van richting met alle 

betrokkenen 

4. Nadere uitwerking inhoud (ambtelijk) 

5. Nadere uitwerking proces (bestuurlijk) 

6. Terugkoppeling 

7. Definitief advies 
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Gesprekken 

• Verkenners 

• LTO afdelingen Tubbergen, Twenterand,         

  Hardenberg 

• Gemeente Tubbergen, Twenterand, Hardenberg 

• NMO 

• KNNV Vriezeveen 

• Veenmuseum 

• Stichting Milieuraad Den Ham 

• Stichting Engbertsdijksvenen 

• Stichting Vroomshoop Mesthoop 

• IVN Den Ham 
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Gesprekken 

• Twentse Vogelwerkgroep 

• Natuurboeren 

• Platform EDV 

• Landgoed Almelo 

• WBE  

• Staatsbosbeheer 

• Waterschap Vechtstromen 

• Platform Achter het Stroomkanaal 

• Plaatselijk Belang Bruinehaar, Langeveen,       

  Kloosterhaar, Sibculo, De Pollen, Geesteren,    

  Westerhaar-Vriezenveense Wijk 
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Rode lijnen gesprekken 

Lijn 1 (proces) 

• Geen vertrouwen in proces tot nu toe 

• Onbegrip, onduidelijkheid 

• Niet gehoord voelen, slechte communicatie 

• Behoefte aan duidelijkheid 

Maar ook:  

• Nu aan de slag 

• Met elkaar samen in het gebied 
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Rode lijnen gesprekken 

Lijn 2 (inhoud) 

• Onduidelijkheid 

• Onderzoeken kloppen niet 

• Geen heldere uitgangspunten 

• Maatregelen zijn niet uitlegbaar 

• Kennis/belangen niet voldoende meegenomen 

Maar ook:  

• Instandhoudingsdoelstellingen staan vast 

 

6 maart 2017 Van vandaag naar overmorgen 6 



Resumée 
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Proces en inhoud 

 

 

 

 

 

Proces en inhoud zijn onlosmakelijk met elkaar verbonden 

• Proces moet alle belangen omvatten 

• Inhoud moet absoluut onafhankelijk en overtuigend zijn 

én 

• Proces moet inhoud terdege kunnen controleren 

• Inhoud moet snelheid kunnen maken 
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Proces Inhoud 



Proces en inhoud 

 

 

 

 

 

Verbinding tussen proces en inhoud zijn heldere 

kaders in de vorm van:  

• Helderheid opgave / instandhoudingsdoelstellingen 

• Proportionaliteit 

• Heldere opdracht voor de inhoud 

• Voorwaarden voor nader onderzoek 
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Proces Inhoud Kaders 



Bestuurlijke AdviesCommissie (BAC) 

 

 

 

 

 

Taken Bestuurlijke AdviesCommissie (BAC):  

• Gezamenlijk vaststellen kaders 

• Richting geven op basis van consensus 

• Gezamenlijke verantwoordelijkheid 

• Aansturen van projectleiding op basis van kaders 

• Géén stemming maar overleg 
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BAC Inhoud Kaders 



Bestuurlijke AdviesCommissie (BAC) 

 

 

 

 

 

Voorwaarden voor Bestuurlijke AdviesCommissie 

• Slagvaardig 

• Geen persoonlijke belangen 

• Bestuurlijke ervaring 

• Bereidheid tot samenwerken 

• Onafhankelijk voorzitterschap 
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BAC Inhoud Kaders 



Samenstelling BAC 

 

 

 

 

 
Conclusie 1:  alleen betrokken SWB partners 

kunnen niet alle belangen voldoende 

inbrengen. 

 

Conclusie 2: alleen belangen die direct 

beïnvloed worden door uitkomsten 

gebiedsproces  komen in de stuurgroep 

 

Afgevaardigden:    

• Burgers (BR) 

• Staatsbosbeheer (SBB) 

• Waterschap (WS) 

• Grondgebruikers (AG) 

• Natuur (NMO) 

• Landgoederen (LGN) 

• Boeren (LTO) 

• Gemeente(n) (GEM) 
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BAC 



Samenstelling BAC 
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Voorzitter 
BR, SBB, AG,  

LGN, Gem, WS,  
NMO, LTO  

Platform ASK, 
Plaatselijke Belangen 
(6) 

Landgoederen, WBE 

KNNV,  Milieuraad,  
Sticht. EDV, 
Veenmuseum VROMesthoop,  

Vogelwerkgroep, 
Natuurboeren, IVN 

    Boeren 

Platform EDV 

Twenterand,  
Tubbergen, 
Hardenberg 

PL 
CS 



Waar staan we nu? 

• Afgelopen 2 en 3 maart eerste bijeenkomst BAC 

 

• Uitvoering nulmeting 

• Inventarisatie huidige peilbuizen 

• Definieer aanvullende peilbuizen 

• Gezamenlijke verantwoordelijkheid 

 

• Drie eerste opdrachten: 

• Voorstel voor definitieve kaders 

• Proces hydrologie 

• Proces ecologie 
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Waar staan we nu? 

• Plan van Aanpak 

 

• Projectteam 

 

• Kernteam  
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